

Fællesmøde, Socialpsykiatrien Skanderborg Kommune

Dagsorden til mødet d. 31/8 2023 kl. 13.00 – 15.00

Sted: Mødelokale 1, 2. sal, Skanderborg Sundhedscenter.

1. Godkendelse af dagsorden
2. Godkendelse af referat fra sidste møde
3. Orientering fra ledelsen (Thomas)
4. Orientering om flytning til Sølund, status på processen (Heidi)
 - a. Heidi orienterer
 - b. Evt. spørgsmål fra mødedeltagerne
5. Orientering om uddannelse i Åben Dialog. Ønsker til implementeringsprocessen (Heidi)
6. Opfølgning på punkter fra tidligere møder
7. Indkomne forslag og mail
 - a. Påmindelse om rengøring af fælles køleskab i væksthuset
 - b. Er der brug for at vi har det køleskab eller skal vi spare på strømmen og slukke det?
8. Evt. Daghøjskole forespørgsel

Referat:

Ad. 1: Godkendt

Ad. 2: Godkendt med følgende bemærkninger:

på sidste fællesmøde blev det aftalt, at der skal abonneres på en anden avis end Politiken. Det er ikke sket

Det er tidligere vedtaget at personalet skal bære navneskilte i Væksthuset. Det gør de ikke.

Ad. 3: Der er i øjeblikket nogle besparelser i drøftelse i byrådet. Det kan påvirke Væksthuses åbningstider. For et par år siden fik Væksthuset en ekstra bevilling til at udvide åbningstiderne. Nu er der så en overvejelse politisk om at reducere denne åbningstid igen. Der er gang i politiske forhandlinger, så hvad der bliver besluttet vides ikke endnu. Det bliver nok kendt sidst i september.

Det er det eneste punkt i sparekataloget, som omhandler socialpsykiatrien. Der er derimod omfattende fokus på ældreområdet.

Hvis man er interesseret i at følge med i den politiske proces, kan man finde dagsordener og referater på kommunens hjemmeside.

Ad. 4: Ombygningen af Pavillon 5 holder indtil videre tidsplanen.

Vi kan derfor forvente at kunne flytte ind i starten af det nye år. Der er dog stadig en del usikkerhed i

lyset af kommende besparelser.

Der blev d. 30/8 vist indretningsforslag til Pav 5, udarbejdet af de indretningsarkitekter, der har arbejdet med de ideer, som er kommet fra arbejdsgrupperne.

Det så ganske flot ud.

Der blev ikke vist forslag til den øverste etage hvor vi skal være. Det er fordi vi selv skal bestemme hvordan den skal se ud. Men der er bestemt gode ideer fra det fremlagte, som vi kan blive inspireret af.

Thomas stiller i udsigt at der bliver taget fat på hvordan vi vil indrette i løbet af september eller senest oktober.

Vi bliver ikke smidt ud af lokalerne på Sygehusvej før vi er klar til at flytte ind på Sølund. Så vi bliver ikke sat på gaden hvis indflytningen på Sølund trækker ud.

Der er nogle foreninger der flytter med på Sølund. Det er meget forskellige foreninger, som er interesserede, men selvfølgelig vil der være foreninger, der ikke ønsker at flytte ind,. F. eks. hvis de er vant til at mødes i andre byer end Skanderborg.

Vi får vores egen etage, så selv om mange andre bruger lokalerne rundt i huset vil der være plads til alle.

Der spørges til, om der bliver plads til at alle interesserede kan være der. Ingen ved endnu hvor mange der kommer til at bruge huset.

Typisk vil det være på forskellige tidspunkter, man ønsker at bruge lokalerne, så det kommer nok til at kunne rumme mange.

Hvordan lokalerne skal bookes er endnu ikke besluttet.

Der er fortsat fokus på hvor mange køkkener der skal indrettes, hvad de skal kunne bruges til, hvad brugen af dem kræver at hygiejnebeviser.

Der er fra nogle af mødedeltagerne fortsat ønske om, at der bliver timer, hvor værkstedslokalerne er forbeholdt Socialpsykiatrien.

Thomas fortæller at der arbejdes på den problemstilling, og han forventer der findes løsninger på det. Det sikres med personale, hensigtsmæssige aftaler og den nødvendige tryghed kan sikres for de, som i socialpsykiatriens rammer bruger værkstederne. Der kan være faste tidspunkter, hvor medarbejdere fra Socialpsykiatrien kan være i værkstederne så man kan komme på disse tidspunkter. Men der vil også kunne være andre borgere til stede i disse tidsrum.

Under festivalerne vil der være pres på bygningerne fordi festivalerne bruger bygningerne. Det bliver op til os selv, hvordan vi finder det hensigtsmæssigt at vi indretter vores tilbud i disse perioder.

Selve flytningen af inventar i værksteder mv. vil blive varetaget af flyttefirmaer. Vi skal selv pakke tingene sammen, men vi skal ikke selv bære rundt.

Thomas forventer, at der kommer aflåste skabe til opbevaring af de ting man arbejder med.

Dialog med de andre grupper der kommer til at bruge huset foregår i øjeblikket gennem de etablerede arbejdsgrupper. Når vi engang er flyttet ind, vil der fortsat være brug for nogle fora, hvor vi mødes og snakker sammen om hvordan vil får fællesskabet i huset til at fungere.

Der spørges til hvordan aftensmad i klubben kommer til at fungere i de nye rammer. En mødedeltager pointerer, at det er vigtigt at personalet fortsat står for det, incl. betaling. Ellers vil det efter hans mening ikke kunne fungere.

Ad. 5: Præsentation af Åben Dialog.

Både medarbejdere i socialpsykiatrien og sagsbehandlerne i myndighed gennemgår i år et uddannelsesforløb i Åben Dialog.

Målet er, at medarbejderne gennem nye kompetencer får bedre mulighed for at understøtte, at man som psykisk sårbar kan komme sig. Metoden kan være brugbar både i mødet med enkelte borgere, men også med borgere og deres netværk

Der fortælles efterfølgende på mødet om oplevelser gennem tiderne, som bestemt understøtter behovet for at gøre tingene på nye måder. Flere deltagere har oplevet ikke at blive lyttet til, ikke at føle sig ligeværdigt behandlet i mødet med kommunale medarbejdere. Det fremgår ikke tydeligt at disse kommentarer, hvornår episoderne har fundet sted, eller i hvilket regi. Men der er enighed om, at god dialog er væsentlig for et godt samarbejde, og det hilses velkommen, at vi forbedrer vores kompetencer.

Med hensyn til hvordan metoden kan præsenteres og implementeres foreslår mødedeltagerne: Skriftlige opslag og skriftlig information, som man kan tage med hjem, dele ud til nye borgere i huset. At emnet bliver taget op i samværet. At vi informerer praktiserende læger, så de ved, at man kan tale med ramte borgere på gode måder. At vi inviterer til dialogen, og ikke trækker den ned over hovedet på nogen.

Ad. 6: Ingen punkter.

Ad. 7: Køleskab

Der er problemer med, at "madpakke-køleskabet" ikke bliver rengjort. Mødedeltagerne er enige, og flere af dem bruger af samme grund ikke køleskabet længere. Det fortælles, at skabet er gammelt, og det lugter grimt, også når det er blevet gjort rent. Thomas lover derfor, at der kan købes et nyt.

Mødet foreslår:

Der må ikke være noget i køleskabet uden navn på, ting uden navn må smides ud. Der kunne aftales en fast ugedag, hvor køleskabet skal være tømt. Personalet vil godt give en hånd med rengøring, hvis der ikke ligger gamle ting i køleskabet. Der vil ligge mærkater så det er let at sætte navn på

Evt: Der er i år ikke Daghøjskole på programmet.

Det har været tradition i mange år, og der har været mange gode oplevelser i disse arrangementer, også for mennesker, som ikke kommer meget i VH.

Hvis det ikke kan lade sig gøre i år kan det måske tages op igen næste år.